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Alexander Ojanne (S) ersätter Åsa Lindhagen (MP) 
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Jonas Nilsson (M) ersätter Christofer Fjellner (M) 
Jonas Naddebo (C) ersätter Annika Friberg (M) 
 

Ersättare Maria-Elsa Salvo (S) 
 

Övriga närvarande Jonas Claesson Tjänsteman 
Susanne Tiderman Tjänsteman 
Fredrik Jurdell Stadsdirektör 
Martin Nilsson Kanslichef 
 

Justerare Karin Wanngård, Jonas Nilsson 
 
 

Paragraf §§1-11 
 

Sekreterare Kerstin Tillkivst 
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§ 1 
Justering  
Jonas Nilsson (M) utses att tillsammans med ordföranden Karin 
Wanngård (S) justera dagens protokoll. Justering sker den 6 
november 2024. 
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§ 2 
Föregående protokoll  
Protokollet från ekonomi- och trygghetsutskottets sammanträde 
den 11 september 2024 är justerat. 
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§ 3 
Finansiell månadsrapport för kommunkoncernen 2024  
KS 2024/78 
 

Beslut  
Finansiell månadsrapport för september 2024 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
  
Jonas Nilsson (M), borgarrådet Jönsson (L) och Jonas Naddebo (C) 
gör följande särskilda uttalande. 

Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken 
och bromsa den omfattande skuldutvecklingstakt som 
Socialdemokraterna hade satt igång. Det var ett krävande och 
omfattande arbete som tog tid att genomföra. 
  
Det var därför glädjande att årsredovisningen för 2022 
bekräftade ett positivt utfall av den grönblå majoritetens 
idoga arbete med att hålla ned stadens skuldsättning. 
Kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 
procent under 2022. Det var första gången sedan 2010 som 
skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade också att inriktningsmålet i budgeten för 2022: 
”En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden”, 
uppfylldes helt. 
  
Tyvärr ser vi hur S-styret återgår till en överbudspolitik med 
ökade kommunala nettoinvesteringsvolymer för koncernen, 
vilket innebär att vårt arbete under den förra mandatperioden 
omintetgörs. Det spelar naturligtvis roll hur kommunala 
investeringar finansieras, alltför omfattande sådana får 
effekter på stadens ekonomi då utfallet för finansiella mål 
påverkas. 
  
Kommunkoncernen externa upplåning ökade under 2023 med 
knappt 6,5 mdkr jämfört med föregående år. Per den 30 
september 2024 uppgår den externa upplåningen till 
nominellt belopp motsvarande 80 719 mnkr, vilket är en 
ökning om 7 438 mnkr sedan årsskiftet, och 1650 mnkr sedan 
föregående månad. 
  
På grund av den höga upplångstaken tvingades 
Socialdemokraterna höja ramen för extern upplåning med 10 
mdkr till 90 000 mnkr från den 1 januari 2024. I budget 2025 
höjer man ramen ytterligare, till 110 000 mnkr. Vi ser med 
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oro på att skulden fortsätter att öka i snabb takt, och 
prognostiseras till ca 81 000 mnkr per 31 december 2024, 
vilket kan bli lägre eller högre beroende på hur stora 
investeringarna blir och i vilken utsträckning de 
lånefinansieras. För att upprätthålla kreditbetyget AAA krävs 
en fortsatt begränsning av skuldutvecklingen. 
  
Vi konstaterar också att räntekostnaderna är mycket höga. 
Prognostiserad räntekostnad för bolagskoncernen som helhet 
under den närmaste tolvmånadersperioden estimeras med 
nuvarande antaganden att bli ca 2,5 mdkr. Högre räntenivåer i 
kombination med en ökande skuld innebär följaktligen att 
stigande räntekostnader snabbt blir en betydande 
kostnadspost i stadens budget samt belastar stadens bolag. 
  
Mot bakgrund av detta vill vi understryka vikten av att 
minska stadens skuld och bedriva en långsiktigt hållbara 
ekonomisk politik. Detta kommer kräva prioriteringar och 
effektiviseringar av oss politiker i Stockholms stad, såväl som 
en långsiktigt hållbar finansiering av välfärdsåtagandet. 

  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 16 oktober 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/78-14 (Godkänd - R 1) KS 2024/78 
Tjänsteutlåtande - Finansiell månadsrapport för 
kommunkoncernen per 30 september 2024 

 KS 2024/78-14.1 Bilaga 1 - Marknadskommentarer per 
2024-09-30 

 

Sida 5 (17)



 
 

Kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott 

  

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-10-30 

§ 4 
Ekonomisk månadsrapport 2024  
KS 2024/21 
 

Beslut  
Ekonomisk månadsrapport för september månad 2024 
godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
  
Jonas Nilsson (M), borgarrådet Jönsson (L) och Jonas Naddebo (C) 
gör följande särskilda uttalande. 

Den ekonomiska månadsrapporten är en sammanfattning av 
nämndernas samtliga kostnader och intäkter samt 
investeringsutfall för perioden januari till september 2024. 
Den ekonomiska utvecklingen mäts för utfall av kostnader 
och intäkter och jämförs med motsvarande period föregående 
år. 
  
Förra året ökade kostnaderna långt mer än intäkterna jämfört 
med år 2022. I år kan vi konstatera att kostnaderna har ökat 
med 4,7 procent för perioden januari – september i år jämfört 
med samma period föregående år. Intäkterna har ökat med 6,6 
procent jämfört med samma period föregående år. 
Nettokostnaderna för perioden januari till september i år 2024 
har ökat med 4,1 procent jämfört med motsvarande period 
föregående år. Finansieringen har ökat med 9,1 procent under 
samma period 
  
Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken. 
Det var ett krävande och omfattande arbete som av förklarliga 
skäl tog sin tid att genomföra. Vi vill understryka behovet av 
att ha en fortsatt långsiktig kostnadskontroll i staden. Detta 
kommer kräva prioriteringar och effektiviseringar av oss 
politiker i Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar 
finansiering av välfärdsåtagandet. 

  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 10 oktober 2024 
behandlas. 
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Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/21-11 (Godkänd - R 1) KS 2024/21 
Tjänsteutlåtande - Ekonomisk månadsrapport september 
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§ 5 
Genomförandeärende - Gruppbostad för personer med 
funktionsnedsättning enligt lagen om stöd och service 
(LSS 9:9) i Bromma, Ordenskapitlet 10  
KS 2024/897 
 

Beslut  
Bromma stadsdelsnämnds begäran om inhyrning av 
gruppbostad med 6 lägenheter enligt LSS, i Ordenskapitlet 
10, med en tillkommande årshyra första året om 1,3 miljoner 
kronor godkänns, med hänvisning till vad som anförs i 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 19 
september 2024 behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/897-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande KS 
2024/897 - Genomförandeärende - Gruppbostad för personer 
med funktionsnedsättning enligt lagen om stöd och service 
(LSS 9:9) i Bromma, Ordenskapitlet 

 KS 2024/897-1 Framställan från Bromma stadsdelsnämnd 
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§ 6 
Avveckling av verksamheten och uppsägning av 
hyresavtal, Skolörtens servicehus, Skolörten 2  
KS 2024/921 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingbys ansökan om att få avveckla och säga 
upp hyresavtalet för Skolörtens servicehus, Skolörten 2, 
godkänns. 

 

Reservationer 
Borgarrådet Jönsson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 19 september 
2024 behandlas. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att ekonomi- och trygghetsutskottet beslutar 
enligt stadsledningskontorets förslag till beslut. 
  
Borgarrådet Jönsson (L) föreslår att ekonomi- och 
trygghetsutskottet beslutar enligt Liberalernas förslag till beslut 
enligt följande. 

1. Att delvis avslå föredragande borgarråds förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 
  
Vi liberaler motsätter oss avveckling av verksamheten i 
Skolörtens servicehus. Vi menar att det i praktiken rör sig om 
en gradvis nedläggning. Detta motiverar man med att det inte 
skulle vara kostnadseffektivt att genomföra de akuta 
renoveringar som behövs bland annat på de nu 50 år gamla 
avloppstammarna. Som förvaltningen själva påpekar så ökar 
den åldrande befolkningen i Stockholms stad, och den 
kommer att fortsätta öka inom överskådlig framtid, vilket 
medför ett ökat behov av olika boendeformer. Vi behöver 
mycket riktigt god framförhållning för att möta medborgarnas 
olika behov och ge dem möjligheten att bo kvar i sin egen 
stadsdel om de så önskar. Vi liberaler är varma anhängare av 
valfrihet och det kräver i sin tur att det finns valmöjligheter. 
Vi ser därför fortsatt serviceboenden som en viktig 
boendeform för de som inte kan bo kvar hemma men inte 
heller behöver den omfattande vård som ett äldreboende 
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erbjuder. Det är precis därför som vi i två års tid nu har krävt 
både förvaltningen och sittande majoritet på svar kring hur 
det ska bli med Skolörten. Vi har gång på gång ställt frågor 
om den minskande beläggningsgraden, vi har ställt oss 
undrande varför man från stadens sida påstår att det inte finns 
efterfrågan att få boende i Skolörten när vi vet att många av 
de äldre som söker får avslag och vi har vid upprepade 
tillfällen poängterat att fastigheterna är i behov av akut 
renovering. Vid samtliga dessa tillfällen konstaterar vi att vår 
oro och våra synpunkter har lämnats därhän, utan svar och 
utan återkoppling. 
  
Ibland får vi dock påpekat för oss att även bland de som blir 
beviljade boende i Skolörten så väljer många av de till slut att 
ändå tacka nej. Men apropå just det akuta behovet av 
renovering, så måste vi påminna oss om att många av 
lägenheterna är så mögliga och så pass fuktskadade att det 
praktiskt taget inte går att bo där, även om man skulle vilja. 
Bara en sådan sak att man blivit erbjuden plats och fått sig 
tilldelad en lägenhet som är i sådant skick, det kan ju vara ett 
skäl i sig till att intressenter väljer att tacka tacka nej i 
slutändan. Att då utifrån detta hävda att det inte finns ett 
intresse bland våra äldre att bo i Skolörten blir direkt 
vilseledande. Det går inte att påstå att bara för att man inte 
vill ha en möglig lägenhet så betyder det att det inte finns en 
efterfrågan. Vi måste som stad och som välfärdssamhälle 
kunna ge stadsdelens äldre mer och erbjuda dem bättre. 
  
Vi är i grunden positiva till den önskan som uttrycks att göra 
om serviceboendeformen till reguljära äldreboenden. Just 
serviceboendeformen ställer hårdare krav på intressenterna 
och flertaler äldre har fått avslag på sin ansökan med 
hänvisning till att de måste vara beviljade hemtjänst. Detta är 
ett annat formellt hinder som vi liberaler har krävt borde 
slopas eftersom äldre därmed riskerar att sitta fast i sina egna 
hem. Vi värnar om mångfald i välfärden, och vi värnar om 
medborgarnas rätt att forma även sin ålderdom utifrån egna 
förutsättningar och egna behov. Vi menar att medborgarnas 
egna önskemål borde väga tyngre än det gör i dag. 
  
Därför kan vi inte idag med gott samvete bara rycka på 
axlarna, och lättsamt konstatera att det nu bara finns att lägga 
ner verksamheten därför att man tog för lång tid på sig att 
renovera fastigheterna. Särskilt inte eftersom vi liberaler ville 
se att man tog tag i detta redan från början, Därför yrkar vi 
avslag på förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsordning 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/921-2 (Godkänd - R 1) KS 2024/921 
Tjänsteutlåtande - Avveckling av verksamheten och 
uppsägning av hyresavtal, Skolörtens servicehus, Skolörten 2 

 KS 2024/921-1 Framställan från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 
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§ 7 
Inhyrning av administrativ lokal på Hammarby Allé 150  
KS 2024/1054 
 

Beslut  
Utbildningsnämndens ansökan om att hyra lokaler på 
Hammarby allé 150 med en hyra år ett om 3,6 miljoner 
kronor, godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 8 oktober 2024 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/1054-2 (Godkänd - R 1) KS 2024/1054 
Tjänsteutlåtande - Inhyrning av administrativ lokal på 
Hammarby allé 150. Inhyrningsbeslut 

 KS 2024/1054-1 Framställan från Utbildningsnämnden 
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§ 8 
Inhyrning av administrativ lokal på Heleneborgsgatan 2A  
KS 2024/1055 
 

Beslut  
Utbildningsnämndens ansökan om att hyra en administrativ 
lokal på Heleneborgsgatan 2A med en hyra år ett om 1,9 
miljoner kronor, godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 17 oktober 
2024 behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/1055-2 (Godkänd - R 1) KS 2024/1055 
Tjänsteutlåtande - Inhyrning av administrativ lokal på 
Heleneborgsgatan 2A 

 KS 2024/1055-1 Framställan från Utbildningsnämnden 
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§ 9 
Trygghetsinvesteringar i nämndernas tertialrapport 2 
2024  
KS 2024/902 
 

Beslut  
1. Trygghetsinvesteringar om sammantaget 17 mnkr beviljas 

med hänvisning till vad som anges i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

2. Nämnderna medges budgetjusteringar för ökade 
investeringsutgifter om 5,1 mnkr innevarande år i enlighet 
med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. Finansiering 
sker genom Central medelsreserv 4, till kommunstyrelsens 
förfogande för oförutsedda investeringsutgifter i 2024 års 
budget. 

3. Nämnderna medges budgetjustering om 6,8 mnkr för 2025 i 
enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
Beslutet gäller under förutsättning att erforderliga beslut 
fattas i 2025 års budget. 

4. Nämnderna medges budgetjustering om 5,1 mnkr för 2026 i 
enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
Beslutet gäller under förutsättning att erforderliga beslut 
fattas i 2026 års budget 

 

Reservationer 
Jonas Nilsson (M) och Jonas Naddebo (C) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 15 oktober 2024 
behandlas. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att ekonomi- och trygghetsutskottet beslutar 
enligt stadsledningskontorets förslag till beslut. 
  
Jonas Nilsson (M) och Jonas Naddebo (C) föreslår att ekonomi- och 
trygghetsutskottet beslutar enligt Moderaternas och Centerpartiets 
förslag till beslut enligt följande. 

1. Att delvis bifalla förslag till beslut om 
trygghetsinvesteringar 2024 

2. Att därutöver anföra 
 
I kommunfullmäktiges budget finns medel avsatta för 
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genomförande av trygghetsinvesteringar. Medlen kan sökas 
av stadens nämnder. I detta ärende behandlas tre 
ansökningar gällande trygghetsinvesteringar till ett totalt 
värde av 17 mnkr, varav 5,1 mnkr avser investeringar under 
2024, 6,8 mnkr avser investeringar under 2025 och 5,1 mnkr 
avser investeringar under 2026. 
 
Vi kan konstatera att ansökningarna inte finns bilagda 
ärendet och att det av den anledningen inte går att värdera 
varken ansökningarna eller stadsledningskontoret 
bedömningar att bevilja medel. Det är oseriöst av 
majoriteten att presentera ärendet på det här sättet och vi 
förväntar oss ansökningarna biläggs ärendet nästa gång.  

  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/902-1 (Godkänd - R 1) KS 2024/902 
Tjänsteutlåtande - Trygghetsinvesteringar i nämndernas 
tertialrapport 2 2024 

 KS 2024/902-1.1 Bilaga - Bedömning ansökningar T2 2024 
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§ 10 
Sammanträdestider 2025  

Beslut  
Följande sammanträdestider beslutas för kommunstyrelsens 
ekonomi- och trygghetsutskott år 2025: 

  
29 januari 
19 februari 
19 mars 
23 april 
21 maj 
18 juni 
  
20 augusti 
17 september 
29 oktober 
26 november 
17 december 
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§ 11 
Övriga frågor  
Muntlig kort lägesuppdatering avseende nämndernas större 
projekt med genomförandebeslut i kommunfullmäktige 
  
Jonas Claeson från stadsledningskontoret gav en kort muntlig 
lägesbeskrivning avseende nämndernas större projekt med 
genomförandebeslut i kommunfullmäktige. 
  
Frågor och diskussion följer. 
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